
 
Referent: Camilla Gadebusch 
 
Punkt 1: Nyt personale 
 
Velkommen til Lærke, som vores nye staldpersonale. Jeg glæder mig rigtig meget til at skulle 
arbejde sammen med Lærke, og er sikker på det bliver godt for os alle. Lærke kender stalden, 
menneskerne og området på forhånd, og er vellidt. En yderligere præsentation anser jeg ikke for 
nødvendig. 
 
Kære Lærke. Velkommen til Stenbjerggaard som nabo, underbo, kollega og personale.  
 
Punkt 2: Diverse info 
 

- Status Camilla (gårdmutter). Camilla er blevet raskmeldt og er stille og roligt på vej tilbage 
til hægterne. Jeg færdes mere og mere i stalden, og krafterne bliver flere og flere. Det gør 
opgaverne desværre også. Vi kæmper for at få afsluttet de igangværende opgaver. Men 
udskiftning af personale, arbejdsweekend, brand i lampe samt heste på jordfolde gør, at 
det kniber med tiden. Vi prioriterer hele tiden, og siden arbejdsweekenden har vi arbejdet 
med at lukke nogle af alle de løse ender, sådan en arbejdsweekend giver. Rytterstuen, 
maling af træværk mm. I skrivende stund har vi fået nyt lys i ridehuset. Det er blevet rigtig 
lækkert. Dejligt lyst. En ekstraopgave, men en af de gode. Vandværket er også blevet 
serviceret, så nu fungerer vandet igen optimalt. Dejligt at tingene trods lidt modgang, 
ender med at blive endnu bedre. 

- Skrald i laden. Selvom vi har haft arbejdsweekend, og der ligger meget skrald, betyder det 
IKKE, at man bare kan smide sit affald i høladen. Jeg vil derfor minde om de 
”skralderegler” vi tidligere har vedtaget. Husk at I ikke længere kan lægge affald i laden. 
Alt rideudstyr mm skal man selv bortskaffe. På forrige møde blev følgende besluttet: 

 

• Privat affald må IKKE længere smides ud på Stenbjerggård.  

Dvs. rideudstyr, gamle foderbøtter/-tønder, div. plasticbeholdere spande, bøtter 
mm., der har indeholdt hestefoder,-urter,-olier oa), papæsker fra nyerhvervet 
udstyr mm., private ting osv. 

• Følgende MÅ GERNE smides ud på Stenbjerggård: 

Stenbjerggaard 
Stutteri og 

Hestepension 

R E F E R A T  
 

Staldmøde den 28. september 2016  

  

  
  
Re:  
 



Tomme fodersække (lægges gerne så de kan bruges som skraldeposer), let plast 
og småt affald, der kan gå i de almindelige skraldespande samt plasticspande af ca 
10 l-strørrelse, da vi bruger disse til jern/smedeaffald, men IKKE dåser. 

Gamle gulerødder/foder lægges i en lukket pose og bæres op til fyret. Posen må 
ikke være tungere, end at vi kan bære den.  

Dåser SKAL smides i de dertil indrettede skraldespande. Vi har ikke skraldeordning 
på gården, og skal selv bortskaffe skrald. Dåser kan ikke gå som brændbart. 
Hverken hos os eller på genbrugspladsen. De skal smides i containeren med jern. 
Så derfor – husk at lægge dåser i skraldespanden til dåser. Der findes en i 
rytterstuen samt en på tribunen i ridehuset. TAK. 

 

- Sygefolde færdige - MED strøm. Det tog sin tid, men nu er de færdige. Det blev de kort tid 
efter forrige møde. Nu er de så også nymalede og fungerer som de skal. Nr.skilte vil blive 
sat op på hver fold. Strømmen virker - så forhåbentligt bliver hestene fremover, hvor de 
skal. 

- FB-siden. Jeg har oprettet en FB - side, Stenbjerggaard Stutteri & Hestepension. Nogle har 
allerede været inde og anmelde Stenbjerggaard. Til Jer vil jeg sige tusind tusind tak for de 
mange pæne ord om vores alle sammen sted. Det varmer. 5 stjerner fra alle. Flot. Man må 
også gerne anmelde stedet med færre stjerner. Alle anmeldelser kan bruges. I må også 
meget gerne dele siden, så vi bliver kendte på FB. Jeg har valgt at bruge lidt penge på at 
promovere siden, så vi forhåbentligt kan få fyldt op i staldene. Jeg vil lægge billeder op, af 
de nye tiltag vi gør som f.eks. billedet af den nye belysning i ridehuset. I den forbindelse 
skal I vide, at jeg bruger billeder jeg har taget på gården, og at I kan være en del af 
billedet. Har du derfor et ønske om IKKE at få lagt et billede op med dig på, så giv mig 
venligst skriftlig besked. SMS kan også bruges. 

- Nye Stenbjerggaard-grupper. Da FB bad mig ændre Stenbjerggaards profil til en side, 
forsvandt mine medlemskaber af vores FB-grupper. Det betød, at jeg ikke kunne tilmelde 
eller afmelde personer i grupperne. Nye pensionærer og parter kunne derfor ikke blive 
medlem af gruppen, da ingen kunne godkende dem. Efter utallige forsøgt på at få FB til at 
genindsætte mig som medlem og administrator har jeg opgivet. Jeg har derfor besluttet at 
nedlægge disse grupper og oprette to nye; Stenbjerggaard (for pensionærer og parter) og 
Stenbjerggaard Personale. I skrivende stund er de oprettet og taget i brug. Næsten alle har 
fået medlemskab af den nye Stenbjerggaard, så inden længe, vil jeg bede jeg slette jeres 
medlemskab af de(n) gamle grupper, så de forsvinder. I hører nærmere herom. 

 

Punkt 3: Løst og fast (fra Stenbjerggård og pensionærer) 
 

- Rytterstuen er blevet shinet up. Vores idé med den er, at den fremover skal fungere mere 
som en rigtig rytterstue/kantine og ikke som et opbevaringsrum. Vi er selv rigtig glade for 
resultatet. Der er blevet malet, nye lamper sat op, nye klapstole, der er blevet lavet et 
langbord/disk til mikroovn mm og automaten virker igen. Varmen er også blevet lavet og 
der er kommet nyt vindue. Juhuuu. Nu håber jeg så bare, at varmen bliver ved med at 
virke. Bag ved dørene har vi bevaret knager og bænk samt lavet en hylde til sko. Venligst 
respekter dette og stil dine ting der. Hynderne vil blive pakket ned i kasser. Opslagstavlen 
vil blive inddelt i ”emner” med tiden. Er startet lidt. Der er blevet lyst og dejligt, og vi 
håber, at I vil blive glade for den og begynde at bruge den igen. 

- Julepåskesommerjulefrokost er blevet lavet om til Halloweenarrangement den 22. oktober 
2016. Anita har lagt opslag op om dette på FB - den nye gruppe (”Stenbjerggaard”) samt 
hængt opslag op i staldene. Husk at tilmelde jer. Det bliver som altid hyggeligt.  



 
Dette arrangement erstatter så også årets julefrokost, MEN ikke vores juletur med gløgg og 
æbleskiver. Nærmere besked om dette arrangement følger, når vi er tættere på. 

 
Punkt 4: Nedvask bokse/male bokse 

I år vil staldene ikke blive spulet ned. Vi er for langt henne på efteråret, og staldene vil være for 
lang tid om at tørre. Derfor bedes alle sørge for, selv at vaske deres egne bokse ned i brun sæbe. 
Materialer til dette vil blive stillet frem. Alle bokse skal være vasket ned inden udgangen af uge 42. 

Boksene vil blive spulet ned til foråret i stedet og forhåbentligt har vi tid og overskud til at male 
dem der også. Vi har lavet forsøg med en boks i stald 1. Sådan vil de alle komme til at se ud. 
Fremadrettet vil der kun blive spulet ned om foråret, hvor temperaturerne er stigende, og det er 
kun bokssiderne der vil blive spulet ned, og ikke bagvæggen. Vandet tærer på bygningerne og slår 
malingen af.  

 

Punkt 5: Halm 

Halmen i år er svingende i kvaliteten. Det skyldes især vejret. Derudover er bønderne begyndt at 
presse ballerne meget hårdere så de bliver mindre. Det gør, at bønderne selv kan have flere baller 
på vognene ad gangen, og de sparer kørsel. Til gengæld ligner det for os andre, at vi får mindre 
halm. Det gør vi IKKE. Vægten pr balle er den samme som i de gamle baller.  
Personalet øver i at ”se” på de nye baller og ikke lade os narre af størrelsen. Det samme når vi 
fordeler skiver ifm mugning. Jeg beder jer gøre det samme. Når I ryster op, burde det fylde 
nogenlunde det samme som førhen. Alt efter ballens kvalitet.  
Da kvaliteten i år som nævnt er svingende, beder jeg jer være særligt opmærksomme på 
forbruget. Nogle baller er mere ”tørre” i det, så her er forbruget større. Desværre oplever jeg også, 
at I er blevet alt for flinke til at muge rent halm ud - igen. Særligt i stald 2. Jeg må atter minde om, 
at vi står på dybstrøelse og det kun er klatter der skal fjernes. Jeg forventer et forbrug pr. boks på 
max ½ til 1 ½ skive pr. dag. Mængden skal afgøres af, hvordan boksen ser ud og ikke, hvad man 
må. Vi kan se, især når vi muger, at der er meget rent halm med. Det samme når jeg tømmer 
mugepladser. Der er oftest mere mødding på pladsen hos stald 2 end stald 1. På trods af, der er 
flere heste i stald 1. 
 
Det er en henstilling til os alle om, at tænke over, hvordan vi forbruger, og at gøre det ens. Ikke et 
spørgsmål om at hænge nogen ud eller gøre nogle bedre end andre. I sidste ende handler det om 
økonomi.  
 

Punkt 6: Wrap/frokost 

Pr. 1. oktober startede vi op på wrapsæsonen. Tilmeldingslisten hang i rytterstuen og det blev også 
nævnt på FB. Skulle du have glemt/fortrudt, at du ikke fik skrevet dig på, så kan du altid sende en 
sms til Camilla. Så kommer du på med det samme.  

Vi startede også op på frokost (fodring ifm indluk). Alle skilte er rettet og det burde fungere. 

 

Punkt 7: Ændring af tidspunkt for arbejdsweekend.  

Det blev besluttet at flytte tidspunktet for arbejdsweekenden til foråret (sidst maj/først juni) i 
stedet for efterår.  

Det giver rigtig god mening i forhold til rigtig mange områder: 



• Boksene/stalde tørrer hurtigere, hvis vi bruger meget vand 

• Vi får glæde af de mange projekter vi går og laver udendørs 

• Gården bliver sommerklar  

• Personalet har bedre mulighed for at følge op på og afslutte projekter, der ikke 
blev færdige eller omvendt blev sat i gang  

• Skal vi lave noget i staldene, kan hestene blive længere tid på fold 

• Gården er nemmere at holde pæn hen over sommeren. 

 

Punkt 8: Vinterfolde/ormeprøver 

Hestene kommer på vinterfold senest i uge 43. Det sene tidspunkt skyldes mange årsager. Nyt 
personale, mange opgaver efter arbejdsweekenden, sygdom og ikke mindst det gode vejr, som har 
gjort, at jeg vurderede, at vi ikke ville forhaste os med at få dem væk fra græs. Foldene kan tåle 
det i år, da de er temmelig tørre. Tror også hestene nyder det. 

De fleste folde er brændt af. Vi har næsten overblik over halmburene, og foldene (næsten alle) 
forventes gennemgået inden vi tager afsted på ferie. 

Ormeprøverne er der heller ikke kommet svar på endnu, da jeg bad om dyrkning for blodorm, som 
aftalt på et af de forrige staldmøder. Selv om den gængse opfattelse er, at man ikke behøver vente 
med foldskifte til efter de har fået medicin, plejer jeg nu at gøre det alligevel. Når nu vi har 
muligheden. Vil se om jeg kan få resultatet ud til jer, hvis det kommer mens jeg er væk. Men vil 
ikke love noget.  

 

9. Evt.: 

• 1. hjælpskasse - ny opfyldning 

• Husk at fjerne gammel medicin fra køleskabet. Gårdejer kan få bøde for at have gammel 
medicin stående. Al medicin skal have tydeligt navn på hest og ejer samt dato, og så vidt 
muligt opbevares aflåst. I er selv ansvarlige for at kende medicinreglerne (ligger nogle inde 
med dem, kan vi jo hænge dem på opslagstavlen…) 

• Ønske om billeder af personale samt mobilnr. Opslagstavlen 

• Husk at sætte kostene på plads efter brug. De forsvinder stille og roligt… 

• Der er købt nye koste. De vil blive udskiftet efter min ferie 

• Farvekoder på kostene, så vi ved, hvor de enkelte kost hører til 

• Husk at hænge kæder på boksene tilbage på plads. De er til gene, når personalet skal 
åbne og lukke boksdørene. Desuden slider de på bokslågerne og ødelægger dem. 

• HUSK at fjerne snore fra gulvet ved jeres hø. Fej efter jer og saml dem op. Flere har været 
tæt på at falde i løse snore, der ligger og flyder. Hvis I binder jeres hø sammen med dem i 
stedet 1) er der ingen der behøver at falde og 2) du har mindre spild. Win win. 

• Staldmøde i ulige uger, så Jeanette kan lave mad til deltagerne. Dette var MEGET 
populært.  

 


